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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 6/2012 konaného dne 4. června 2012

Přítomni:

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 6. Brož Ladislav

2. Hájek Otto 7. Bičík Lukáš

3. Kovanda Bohumil 8. Karas Jan

4. Máca Stanislav 9. Pech Miroslav (tajemník)

5. Kučera Jiří

Omluveni:

1. Chroust Zdeněk 3. Křivánek Roman

2. Fischerová Jana (místopředsedkyně)

Hosté:

1. Kružíková Marie (členka rady Kraje 
Vysočina)

3. Vlachová Alena (OŠMS)

2. Ubr Kamil (OŠMS)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu;

3. Diskuze o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech,

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

5. Projednání pravidel pro přijímací řízení v roce 2013,

6. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem;

7. Změny ve školském rejstříku;

8. Diskuze a různé;

9. Závěr.

1. Zahájení jednání
Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky.

2. Schválení programu
Předsedkyně přednesla návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby:

1. Zahájení jednání;
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2. Schválení programu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Projednání pravidel pro přijímací řízení v roce 2013,

5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem;

6. Změny ve školském rejstříku;

7. Řešení prostorových podmínek krajské základní školy v Ledči nad Sázavou;

8. Střední školství v Kamenici nad Lipou;

9. Projekt „Od myšlenky k výrobku“ na podporu modernizace vybavení technických středních 

škol;

10. Diskuze a různé;

11. Závěr.

Takto upravený návrh programu byl 7 hlasy schválen.

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 08. 05. 2012 do 04. 06. 2012:

RK č. 19/2012
- Souhlas s uzavřením smlouvy
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Evropské projekty - přijetí finančních 

prostředků na realizaci projektu Vzdělávání ředitelů SŠ Kraje Vysočina
- Jmenování ředitelů škol a školských zařízení na základě konkursního řízení

RK č. 20/2012
- Dotace organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2012 

dle schválených pravidel rady kraje
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na Rozvojový program na podporu financování asistentů pedagoga pro děti, žáky a 
studenty se znevýhodněním v roce 2012

RK č. 21/2012
- Přihláška Kraje Vysočina do výběrového řízení na pořádání Her VI. Zimní olympiády dětí a 

mládeže ČR 2014
- Podpora Krajských center talentované mládeže z kapitoly školství, mládeže a sportu -

změna podmínek u ledního hokeje
- Změny ve školském rejstříku

Dagmar Hromádková vznesla dotaz na bod z RK č. 21/2012 „Podpora Krajských center 
talentované mládeže z kapitoly školství, mládeže a sportu - změna podmínek u ledního hokeje“.
Miroslav Pech odpověděl, že u KCTM v ledním hokeji došlo ke změně výše příspěvku za strany 
Statutárního města Jihlavy. Touto změnou došlo ke snížení celkového rozpočtu a v důsledku toho 
k navýšení procentuálního podílu příspěvku ze strany Kraje Vysočina. Představitelé KCTM 
v ledním hokeji požádali o změnu podmínek u již schválené dotace. Miroslav Pech dále pohovořil 
o výsledcích konkursů. Konkursní řízení bylo vyhlášeno dne 3. 2. 2012 a týkalo se celkem 
55 příspěvkových organizací zřizovaných Krajem Vysočina. 1. zasedání konkursních komisí 
(otevírání obálek) probíhaly v období 5. - 23. 3. 2012 a 2. zasedání konkursních komisí 
(samotné konkursy) probíhaly v období 19. 3. - 26. 4. 2012. Do konkursních komisí bylo zapojeno 
221 osob, bylo podáno celkem 92 přihlášek od 86 uchazečů, v případě 32 konkursů byla podána 
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1 přihláška, v případě 13 konkursů byly podány 2 přihlášky, v případě 6 konkursů byly podány 
3 přihlášky a v případě 4 konkursů byly podány 4 přihlášky.

Usnesení 21/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Projednání pravidel pro přijímací řízení v roce 2013
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Pravidla navazují na přijímací řízení v roce 2011 
a vychází z DZKV. Požadavek byl, aby 50 % činila přijímací zkouška. Letos proběhlo nepovinné 
testování v 5. a 9. třídách. Materiál bude předložen radě kraje ke schválení.

Během jednání dorazil člen výboru Jan Karas.

Usnesení 22/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
projednání pravidel pro přijímací řízení v roce 2013.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem
Alena Vlachová okomentovala zprávu o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem 
za rok 2011. Za rok 2011 Dětský domov Náměšť nad Oslavou vykázal ztrátu. Ostatní školy
vykázaly zisk. Celkové příděly do fondu odměn dělají cca 33 % a do rezervního fondu cca 67 %
z celkového zisku dosaženého organizacemi. Jan Karas vznesl dotaz na hospodářský výsledek u 
Gymnázia Otokara Březiny a SOŠ Telč. Stanislav Máca odpověděl, že došlo ke zrušení 
odloučeného pracoviště na ulici Batelovská v Telči a došlo k úspoře za energie. 

Usnesení 23/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
zprávu o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

6. Změny ve školském rejstříku
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál.
Střední škola obchodu a služeb – zařazení nového místa poskytovaného vzdělávání. Věznice ve 
Světlé nad Sázavou požádala střední školu o zabezpečení výuky učebních oborů kuchař – číšník 
a kadeřník.
Vyšší odborná škola a Střední škola veterinární, zemědělská a zdravotnická Třebíč – zařazení 
kombinované formy vzdělávání nového oboru vyšší odborné školy – určen pro dospělou populaci, 
absolventy středních škol
Pedagogicko-psychologická poradna Třebíč – změna čísla popisného
Vyšší odborná škola a obchodní akademie Chotěboř – nové obory Facility management – denní a 
dálkové
Dětský domov Senožaty – z důvodu poklesu stavu dětí je zažádáno o snížení kapacity
Odborné učiliště a Praktická škola, Černovice – nový obor Strojírenské práce
Středisko výchovné péče v Černovicích – soukromý subjekt – zájem o zřízení neziskové
organizace. OŠMS upřednostňuje systémové řešení založené na 5 ambulantních SVP a jednom 
lůžkovém v centru kraje; rozhodnutí o lůžkovém SVP v Černovicích ponechává na MŠMT.

Usnesení 24/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
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změny ve školském rejstříku a
souhlasí
se stanoviskem OŠMS.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

7. Řešení prostorových podmínek krajské základní školy v Ledči nad Sázavou
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Základní škola zajišťuje vzdělávání žáků 
se speciálními vzdělávacími potřebami (celkem 32 žáků v 5 třídách). V současné době využívá 
ke vzdělávání prostory ve vilce v ulici Habrecká, ve vilce v ulici Na Žižkově a v odloučeném 
pracovišti při stacionáři. K 30. 6. 2012 má rehabilitační třída výpověď. Ředitel školy tedy požádal 
o dostavbu jedné třídy u vily v majetku kraje. OŠMS proto prověřoval možnost zajistit 
handicapovaným dětem pro vzdělávání soudobé prostorové podmínky pokud možno v jedné 
budově. Na základě předběžného jednání s městem a ředitelkou městské Základní školy 
Ledeč nad Sázavou (dále jen „ZŠM“) prověřil MO možnost rekonstruovat samostatný pavilon 
pro ZŠK v nepoužívané školní jídelně v jedné z budov ZŠM v ulici Komenského č. p. 626
(odhad nákladů 10 mil. Kč). Po přestěhování do nových prostor by se v roce 2013 uvolnily obě vily. 
V současné době probíhá hledání vhodného prostoru pro dočasné umístění rehabilitační třídy 
na dobu školního roku 2012/13.

Usnesení 25/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
řešení prostorových podmínek krajské základní školy v Ledči nad Sázavou.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

8. Střední školství v Kamenici nad Lipou
Kamil Ubr okomentoval materiál. Materiál předkládá informaci o zájmech města Kamenice nad 
Lipou ve vztahu ke střední škole zřizované krajem a návrhy řešení nemovitostí a restrukturalizace 
Střední školy Kamenice nad Lipou ve spojení se Střední průmyslovou školou a Středním 
odborným učilištěm Pelhřimov (usnesení zastupitelstva města). Na jeho základě předkládá OŠMS 
návrh na sloučení obou škol a OM návrh na darování areálu domova mládeže a školní jídelny 
městu za podmínky zajištění stravování a ubytování pro žáky školy. 

Usnesení 26/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o středním školství v Kamenici nad Lipou.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

9. Projekt „Od myšlenky k výrobku“ na podporu modernizace vybavení technických 
středních škol

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Materiál řeší pokračování systémové modernizace 
vybavení technických středních škol. Jedním z problémů, které provází vzdělávání 
ve strojírenských a elektrotechnických oborech, je zastaralé technické vybavení středních škol. 
Úřad regionální rady regionu soudržnosti Jihovýchod vyhlásil výzvu pro oblast podpory 3.4 Veřejné 
služby regionálního významu se zaměřením Zařízení pro vzdělávání včetně technického vybavení 
pro výuku. V návaznosti na realizaci úspěšných krajských programů „CNC výuková pracoviště“, 
„Učebny mechatroniky“ a „Moderní měření“ navrhuje OŠMS využít prostředky programu 
k pokračování modernizace vybavení ve školách, které mohou perspektivně plnit funkci 
regionálních technicky zaměřených center. OŠMS ve spolupráci se školami v Jihlavě, Pelhřimově, 
Třebíči a Žďáře nad Sázavou připravuje projekt „Od myšlenky k výrobku“ v hodnotě 57 mil. Kč pro 
roky 2012 – 2014. Pro školy bude pořízeno vybavení 3D scanner, 3D RP tiskárna, CNC obráběcí 
stroje, klasické obráběcí stroje a robotizované pracoviště.

Usnesení 27/06/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
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bere na vědomí
informaci o projektu „Od myšlenky k výrobku“ na podporu modernizace vybavení technických 
středních škol.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

10. Diskuze a různé
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
č. 7/2012 byl stanoven na pondělí 3. září 2012 od 15:00 hod. v sídle Krajského úřadu Kraje 
Vysočina, Žižkova 57, Jihlava.

11. Závěr
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání.

Dagmar Hromádková, v. r.
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 6. června 2012.




